
 

 

Blíží se konec roku 2021 

Nikdy jsem si tak intenzivně neuvědomoval, jak ten čas letí. Zdá se mi, že to není tak dlouho, co jsme 

si všichni přáli, aby rok 2021 byl alespoň z pohledu koronavirových opatření lepší, než ten předcházející. 

To se nám vyplnilo jen částečně. A zase stojíme na prahu nového roku, roku 2022 a je potřeba alespoň 

trochu ten končící rok zhodnotit. 

Při tvorbě rozpočtu pro rok 2021 jsme počítali, podle různých předpokladů, že se budeme muset 

uskromňovat a daňové příjmy nedosáhnou skutečnosti roku 2020. Ty byly 11,4 mil. Kč. Předpoklad 

příjmů byl nastaven na 10,5 mil. Kč. Skutečnost je jiná a dosavadní daňové příjmy již překonaly 12,5 

mil. Kč a celkové 23 mil. Kč. To svědčí o tom, že ekonomika na tom není zase tak špatně.  

Předpokládaná skutečnost plnění rozpočtu k 31.12.2021:      

Příjmy:   23 342 000,- Kč                                                      

Výdaje:  17 779 691,- Kč 

Zůstatek na účtech 14 566 920,- Kč 

Nesplacené úvěry 14 480 000,- Kč 

Z toho plyne, že obec je ekonomicky zdravá a má na další případný rozvoj a opravy v následujících 

letech.                                      

V letošním roce se nám podařilo připravit nové zástavbové území Pod Lihovarem. Bude zde postaveno 

8 rodinných domů. Všechny pozemky jsou již prodány a většina majitelů již připravuje projektovou 

dokumentaci. Byli jste již dříve informováni, že je nutné obnovit technologii ČOV. Projekt je připraven, 

stavba je povolena a začínáme pracovat na výběrovém řízení na dodavatele stavby. Se zahájením 

rekonstrukce počítáme na přelomu února a března roku 2022. Pro příští rok se nám podařilo připravit a 

získat stavební povolení na stavbu chodníků před lihovarem a bytovkami a také připravit projekt a 

stavební povolení na chodník ke hřbitovu. Opětovně byla podána žádost o dotaci na víceúčelové hřiště. 

Určitě si někteří z Vás všimli, že se vysadila alej stromů kolem cesty od farmy k „Vernarce“, na skládce 

za ní a u hráze na „Pilinách“. Stromy nám byly poskytnuty jako náhradní výsadba za vykácenou zeleň 

při navýšení hráze kolem Moravy. Celkem bylo vysázeno 210 stromů. Součástí výsadby byly ještě keře, 

které byly vysázené mezi stromy u KODUSu.  

Vážení a milí občané, již v úvodu jsem zmínil letošní kovidovou situaci, ale jsem velmi rád, že se i 

přesto uskutečnila řada kulturně společenských akcí. Za to patří všem pořádajícím poděkování. Jsme 

přece lidé, kteří si nedokáží bez společenských kontaktů představit život. A to i na vesnici.  Zmínil jsem 

také „jak ten čas letí“. Mně těch 15 let ve funkci starosty uteklo velmi rychle a ten poslední rok, do 

kterého jsem již vkročil, uteče ještě rychleji. Přichází rok 2022, rok volební, kdy se bude na podzim 

rozhodovat o novém obsazení zastupitelstva. Protože již nebudu na funkci starosty kandidovat, přeji 

Vám naposledy jako starosta krásné prožití svátků vánočních a do nového roku štěstí, pohodu, lásku a 

hlavně zdraví. Mějte se rádi. 

      Jiří Linhart, starosta   

 



Odpady v roce 2022 

Od letošního roku platí novela Zákona o odpadech. Novela přináší řadu změn, zvyšujících tlak na 

obyvatele, aby více třídili a tím snižovali množství komunálního odpadu. Komunální odpad je ten, který 

ukládáme do černých nebo plechových popelnic. Svozová firma tento odpad odváží na skládku do 

Medlova. A tady nastává velká změna! V novele zákona je uvedeno, že poplatek za uložení odpadu na 

skládku se bude každoročně navyšovat.  Z 800 Kč za tunu v roce 2021 až na 1800 Kč za tunu v roce 

2029. Zákon také zavádí třídící slevu. Obec, která bude mít v roce 2021 na 1 obyvatele méně než 200 

kg komunálního odpadu, získá na skládkovném motivační slevu pro následující rok. 

Základ pro výpočet motivační slevy se bude každý rok snižovat. V roce 2025 to bude 160 kg na                                        

1 obyvatele a pro rok 2029 se počítá 120 kg. Naše obec v roce 2020 skládkovala 180 kg komunálního 

odpadu na 1 obyvatele. Jak je z těchto čísel patrno, tlak na třídění a separaci se bude stále zvyšovat a 

budeme se muset všichni přičinit a do popelnic na komunální odpad dávat jen to co nelze vytřídit. 

Možností na třídění máme v naší obci dost. V září jste si vyzvedli popelnice na plast, které se budou i 

v roce 2022 vyvážet po 3 týdnech. Sběrný dvůr bude otevřen dle rozpisu v kalendáři. Dále máme po 

obci rozmístěny sběrné kontejnery na plast, papír sklo a plechovky. Navíc u obchodu je umístěn 

kontejner na využitelné oblečení a popelnice na použitý jedlý olej. Využívejme těchto možností a 

poctivým tříděním snižujme náklady na likvidaci. 

Připomínka k odpadovému hospodářství 

➢ Od nového roku netřídíme barevné a čiré sklo. Tato změna je dána možnostmi odběratele na 

třídění a minimálním rozdílem výkupní ceny za barevné a čiré sklo. 

➢ Do kontejneru na použitelné oblečení nedávejte roztrhané a špinavé hadry. Byli jsme přítomni 

u odvozu a museli jsme se stydět za to, co tam bylo naházeno. Do tohoto kontejneru patří jen 

použitelné oblečení, případně boty svázané do balíčků! Nepoužitelné a špinavé hadry odvezte 

na sběrný dvůr. 

➢ Vím, že spousta lidí se snaží co nejrychleji zbavit různého obalového materiálu a zvláště kartonů. 

Prosím Vás, velké kartony rozřežte a odvezte je při sběrové sobotě do sběrného dvora. Do 

kontejnerů na papír vhazujte jen čisté papíry a noviny. Když natlačíte kartonovou krabici do 

zvonu, omezíte tím jeho kapacitu a zvýšíte četnost odvozu a náklady. Pokud je kontejner plný, 

nenechávejte papír a jiný odpad volně ležet vedle něj a nahlaste to na obecním úřadě. Sběrová 

místa nejsou smetiště a skládky. Udržujme si v obci pořádek.  

➢ V rámci dotace na třídění jsme získali 40 kompostérů. Kdo má zájem, může si na obecním úřadě 

o kompostér požádat a ten mu bude po dobu 5 let zdarma zapůjčen.  Po 5 letech přejde do jeho 

vlastnictví. Přednost mají ti občané, kteří v první vlně kompostér nedostali. 

➢ Od 1.1.2022 se bude vyvážet komunální odpad 1 za 3 týdny. Je to motivace k většímu třídění. 

Ten, kdo bude mít problém s popelem, bude si muset pořídit na dobu topné sezóny ještě jednu 

černou popelnici. 

➢ Do schránek dostáváte jako každý rok kalendář. Omlouváme se, že v něm nejsou uvedeny 

termíny svozu plastů. Je to z důvodu, že svozová firma nebyla schopna vytvořit v čase tvorby 

kalendáře svozové plány. Proto dostáváte s kalendářem do rukou termíny svozů, které si do 

kalendáře, prosím, přepište. Svozový kalendář je také vyvěšen na stránkách naší obce.  

                       Jiří Linhart, starosta   

Milí spoluobčané, 

pomalu se nám přiblížila doba nejkrásnějších svátků v roce, Vánoce. Dávají nám prostor pro vydechnutí 

si od starostí všedních dní a umožňují nám trávit čas s lidmi, které máme rádi a na kterých nám opravdu 

záleží. Dávají nám také prostor pro hlubší zamyšlení se nad tím, co se nám v uplynulém roce podařilo a 

na čem je naopak potřeba ještě zapracovat.  

Dovolte mi, abych Vám v krátkosti nastínil ty nejvýznamnější body, kterými se zastupitelstvo zabývalo 

na svých zasedáních v uplynulém pololetí, co se zrealizovalo a na co bychom se měli připravit: 



• schválení podání žádosti o dotaci na výsadbu listnatých stromů v intravilánu obce a návrh 

lokality výsadby. Dotace Státního fondu životního prostředí činí 250 000,- Kč a její udržitelnost 

potrvá 10 roků.  Výsadba stromů bude probíhat v jarních měsících roku 2022. 

• projednání probíhající změny územního plánu obce.  Stávající územní plán dozná 11 změn, které 

se týkají především vytvoření nových ploch pro výstavbu rodinných domů, úpravu regulace 

zástavby, návrh nezastavitelné plochy těžby či návrh nové vodní plochy. 

• projednání nutnosti rekonstrukce čističky odpadních vod (ČOV), která s ohledem na rostoucí 

počet obyvatel obce a zastarávání technologie přestává kapacitně vyhovovat. Z důvodu přísných 

dotačních podmínek obec bohužel nedosáhne na finanční výpomoc z veřejných zdrojů. I když 

rozpočtová cena rekonstrukce je 2,7 mil. Kč bez DPH, obec ji po finanční stránce zvládne 

uhradit bez problémů ze svých prostředků. Kvůli stále častějším závadám by rekonstrukce ČOV 

měla být zahájena v nejbližší době, aby při hledání nového provozovatele byla čistička již 

v bezproblémovém chodu. 

• distribuce žlutých popelnic na plasty a tetrapaky do domácností jako výsledek žádosti o dotaci, 

kterou zaštiťoval Svazek obcí Mikroregionu Zábřežsko pro své členské obce.                            

Popelnice byly poskytnuty občanům obce zdarma na základě smlouvy o výpůjčce. Doba 

udržitelnosti projektu je 5 let, tzn., že po pěti letech zůstanou v majetku občanů. Smyslem 

projektu bylo sjednocení systému výběru plastů a tetrapaků v členských obcích mikroregionu a 

náhrada systému jejich ukládání do pytlů.  

• projednání problému opotřebovanosti kotlů na pálení destilátu v provozu lihovaru.                            

Stávající technologie palírny je v provozu od roku 1982. Provoz si v průběhu let nevyžadoval 

žádné rozsáhlejší opravy, avšak v minulé sezóně pálení došlo ke snížení výkonu jednoho z kotlů. 

Obec proto kontaktovala dodavatele původní technologie s žádostí o zpracování nabídky na 

nový kotel, aby bylo zřejmé, jaké výše dosáhne případná výměna kotlů a obec na to byla finančně 

připravena. 

• schválení podáni žádosti o dotaci na realizaci projektu Multifunkční hřiště Hrabová v rámci 

programu Podpora obnovy a rozvoje venkova pro dotační titul „Podpora budování a obnovy míst 

aktivního a pasivního odpočinku“. 

• schválení podání žádosti o dotaci na realizaci projektů Zvýšení bezpečnosti II. etapa a Chodník 

ke hřbitovu na Státní fond dopravní infrastruktury. 

• schválení nové vyhlášky č. 1/2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství, která tímto reaguje na platné změny v odpadové legislativě. 

• navýšení ceny vodného a stočného.                                                                                                                             

Hlavním důvodem zvýšení poplatků je růst cen vstupů a nutnost tvorby fondu obnovy 

vodovodního řadu. 

 

Ceny dle ceníku č. 1/2021: 

Vodné:    29,-Kč/m3  včetně DPH 

Pronájem vodoměru:   200,- Kč/rok včetně DPH 

Stočné:     32,- /m3  včetně DPH 

• navýšení poplatku za separaci a likvidaci odpadů z důvodu zvyšujícího se tlaku na jeho 

intenzívnější separaci a likvidaci na 550,- Kč na osobu. 

 

• schválení darovací smlouvy Charitě Zábřeh za jejich významnou pomoc v péči                               

o nemohoucí seniory v obci.  Schválená výše poskytnutého daru je 30.000,- Kč. 

• schválení smlouvy se společností Zásilkovna na umístění Z-Boxu u prodejny Jednoty. 

 

Po skončení Vánoc nás čeká vstup do nového roku. Každý z nás si zajisté bude dávat jedno či více 

předsevzetí. Na cestě za jejich splněním nezapomínejme na to, že nejdůležitější v životě je zdraví.  

 

Přeji Vám krásné prožití vánočního času a úspěšný nadcházející rok. 

Mgr. Ing. Petr Moťka, místostarosta 

 



Adventní čas v MŠ 

Rituály nás provázejí po celou lidskou historii – propojují nás s tím, co nás přesahuje: se životem, se 

smrtí, s cykly přírody, nebo dokonce se smyslem naší životní cesty. Rituál nám pomáhá vystoupit 

z každodenní všednosti a obohacuje náš život hlubokým prožitkem, ať už o samotě nebo v propojení a 

sdílení s ostatními, jako tomu může být právě s dětmi v mateřské škole. 

Rituály a tradice by neměly vznikat „za každou cenu“, čím spontánněji vzniknou, tím lépe…A mateřská 

škola je pro jejich vznik v době adventní a vánoční ideálním „podhoubím“.  

Výrazným prvkem soudobého adventu je adventní kalendář. Skoro každé dítě v našich končinách 

začátkem prosince dostane doma ten „klasický“ čokoládový. Ve školce je ale příležitost vytvořit si svůj 

vlastní adventní kalendář. My jsme ho letos pojali netradičně a každý den je v kalendáři připraveno pro 

děti překvapení ve formě zážitku nebo úkolu, který mají děti splnit. Úkoly jsou propojeny s vánočními 

přípravami, s lidovými zvyky a obyčeji tak, aby byly dětem přiblíženy pro ně srozumitelnou a hravou 

formou.  

Na advent cílíme i naše vycházky, při kterých myslíme na zvířátka v lese. Vyrábíme krmítka a těmi pak 

zdobíme stromy.  

Jednou z nejoblíbenějších činností v naší školce je příprava pokrmů a k adventnímu času neodmyslitelně 

patří perníčky a jejich zdobení. Upečenými perníčky si vyzdobíme vánoční stromeček. A pak už jen 

budeme za doprovodu vánočních písní s napětím čekat, jestli i k nám do školky přijde Ježíšek… 

               Kolektiv učitelek MŠ 

 

Jan Hudec Jochanan a naše škola 

V roce 2012 jsme dostali od pana faráře Jana Hudce pozvánku na etickou výchovu s prosbou o její 

nabídnutí rodičům a dětem. Byla v ní přiložená citace z jednoho článku Lidových novin a já si dovolím 

ji použít 

O ČEM TO TEDA JE? 

Dnešní mladí lidé mají kromě jiných zvláštností také svůj jazyk. Velmi často od nich slyšíme: to je o 

ničem. Počítačová hra, džíny, škola, párty, a zvláště rodiče a dospělí vůbec – jsou prostě o ničem. 

Četl jsem k tomu zajímavý článek jedné mladé novinářky, z něhož cituji:     Vzpomněla jsem si na 

svou starou známou, která vychovala pět úžasných dětí. Když jsem se jí ptala, jaký má recept na 

výchovu, řekla mi: „Děti musejí mít práci; hodně práce. Jakmile děti vychováváš s tím, že jsou na 

světě od toho, aby si hrály s legem, je to začátek konce.“  

Pak mi dala přečíst projev jednoho amerického soudce, který stále řešil případy „nepřizpůsobivé 

mládeže“. 

V překladu zněl zhruba takhle: 

Pořád dokola posloucháme stěžování teenagerů: Co máme dělat? Kam máme jít? Moje odpověď je 

vždy stejná: Jděte domů. umyjte okna, posekejte trávník, naučte se vařit, postavte vor, najděte si 

brigádu, navštivte nemocné, napište úkoly, a až budete hotovi, přečtěte si knížku. Vaše město vám 

nedluží rekreační zařízení a vaši rodiče vám nedluží zábavný program. Svět vám nedluží zaměstnání. 

Vy něco dlužíte světu. Dlužíte mu svůj čas, energii a talent, aby už nikdo nikdy nemusel žít ve válce, 

v chudobě nebo nemoci a být sám. Jinými slovy, přestaňte fňukat, probuďte se a začněte si budovat 

charakter. Ten vám nikdo nekoupí k narozeninám. Začněte se chovat zodpovědně. Uvědomte si, že 

jste důležití, a hlavně, že je vás potřeba. Je pozdě na to, posedávat a čekat, až někdo něco udělá. Někdy 

je teď a ten někdo jste vy… 

Ne, že by to za našich mladých let nebývalo. Ono to tak asi bývalo vždycky. Jen teď je toho čím 

dál víc. Což nejsou zrovna dobré vyhlídky do budoucna. Skoro bych řekl, že je to úplně o ničem. 

Děkuji za spolupráci a přeji vše dobré k Vaší náročné službě. 

S pozdravem Jan Hudec, českobratrský farář v Hrabové. 



 

Tolik moudrá slova od člověka, který toho měl s naší školou hodně společného.  

Potkávali jsme se na koncertech vážné hudby, které škola ve spolupráci s obcí pořádala ve škole nebo 

v kostele. 

A pak začala naše spolupráce na hodinách etické výchovy. Témata hodin jsme obměňovali, ale vždy 

bylo naše povídání spojené s písničkami a Jochananovou kytarou. Zpívali jsme hodně spirituálů, 

nacvičovali jsme společné zpívání k rozsvěcení stromečku. Jochanan za námi přijel i na skautský tábor 

do Štítů, kde jsme v indiánském táboře vzpomněli památku Mistra Jana Husa. 

Pro mne osobně to byl člověk, který mi pomohl se zorientovat i ve své vlastní víře. Jednou mi napsal:  

Milý Mráčku, neberu život jako samozřejmost. Každý den je dar a o budoucnosti opravdu nevíme nic. 

Statisticky je sice pravděpodobnost náhlé smrti malá, ale je. U starších lidí je vyšší. Tak si to občas 

připomínám podle biblické moudrosti. Bude-li Pán chtít, budeme-li naživu, tak podnikneme to neb 

ono. 

Co víc k tomu všemu napsat? Jen to, že odešel, ale jako by tu stále s námi byl. Stejně jako to, že každý 

den je dar a o budoucnosti toho opravdu moc nevíme. 

Jochanane děkujeme, že jsme toho mohli s Tebou tolik prožít. 

S úctou a láskou Eva Mráček Vysoudilová 

 

 

 

Adventní téma - LÁSKA 

Ráda bych navázala na svoji kolegyni Evu Mráčka Vysoudilovou, která u rozsvícení vánočního 

stromečku pojmenovala jednotlivé svíčky na adventním věnci. První svíčka se jmenuje Naděje a má ji 

rozsvěcovat nejmladší dítě. Ta druhá je Mír a zapaluje ji nejstarší, třetí je Přátelství a rozžehne ji 

maminka a čtvrtá je Láska a má ji na starost táta….  

Já chci dnes rozvinout název té poslední čtvrté a tou je LÁSKA. Víte, že existuje 5 jazyků lásky? Gary 

Chapmann ve stejnojmenné knize píše, že jazyky lásky, kterými ke svým drahým promlouváme, jsou: 



• Slova ujištění, jimiž oceníme hodnotu toho druhého. Můžeme použít slova povzbuzení, laskavá 

či pokorná slova.  

• Pozornost – dokážeme se vcítit do vnitřních prožitků druhého a vyjádřit tak svou duševní 

blízkost (naslouchání a plně věnovaný vlastní čas). 

• Dar, nebo malý dárek – dokážeme druhého zahrnout drobnými maličkostmi, jež ho potěší. 

• Skutky služby – kdy druhého obklopíme praktickou péčí (vysajeme, umyjeme nádobí, 

vyneseme koš či něco dobrého uvaříme). 

• Fyzický kontakt – tím můžeme vyjádřit svou fyzickou blízkost a něhu.  

 

Autor se v knize také zmiňuje, že každý máme JINÝ primární jazyk lásky. Někoho potěší malý dárek, 

jiného partnerova pozornost nebo fyzický kontakt. Každopádně každý z nás se cítí milován tehdy, když 

je na něj promlouváno tím správným jazykem lásky.  

Přeji Vám Všem v novém roce 2022, ať se vám vždy podaří najít ten správný jazyk lásky a promlouvat 

jím k těm, na kterých Vám nejvíce záleží.  

Jaroslava Vločka Králová 

                   

Já tedy v adventním duchu náš školní příspěvek zakončím. S pojmy NADĚJE, MÍR, PŘÁTELSTVÍ A 

LÁSKA by měla jít dle mého názoru ruku v ruce i VDĚČNOST a POKORA. Prostě si vážit maličkostí, 

všímat si lidí kolem nás a uvědomit si, že možná právě teď prožíváme období, na které budeme 

v budoucnu s láskou vzpomínat. 

Jménem celého kolektivu ZŠ a MŠ Hrabová přeji krásné prožití vánočních svátků a v roce 2022 vše 

dobré☺. 

Jana Večernice Vondálová 

Vánoce - čas návratu? 
Přiznejme si to! Vánoce nás vracejí do dětství nebo alespoň brzkého mládí. Vůně jehličí, cukroví, někdy 

i leštěnky na nábytek, radost v očích dětí či vnoučat, když se rozbalí ta překvapení pod stromečkem, to 

všechno se mísí spolu s plejádou oblíbených pohádek na obrazovkách. A nesmíme zapomínat na různé 

rozhovory nebo alespoň příležitosti ke vzpomínkám na dnes už nepraktikované zvyky. Myslím, že nic 

nás nevrací zpět v čase tolik jako právě Vánoce. V záři prskavek nebo možná jen ozdobených větviček 

vzpomínáme, jak nám bývalo dobře. A někde hluboce v nitru si možná posteskneme, že to už je prostě 

pryč, že až skončí sváteční chvíle opět budeme čelit drsné realitě. Takové, ve které nám prostě není moc 

dobře, přijdeme si v ní zcela ztraceni. Ovšem Vánoce se neslaví jen tak pro nic za nic, nepřišly kvůli 

krásné atmosféře u stolu nad cukrovím a vzpomínkami. Prý církev chtěla přehlušit vlivy pohanského 

slunovratu, tak zavedla Vánoce. Sice na jižní polokouli to asi tak docela platit nebude, ale budiž, u nás 

na severu je ta podobnost až moc nápadná. A říkám si, proč ne, proč si to tak nepřipustit. Ono přeci 

nejde ani tak o to rušit nějaké zvyky, bořit hledání naděje. Jde o to, z čeho ta naděje vychází, co je zde 

to důležité. Když se vracíme časem, abychom zavzpomínali, většinou se nám v tom ztratí jedna 

podstatná věc. Proč jsme přesvědčeni, že bylo dříve líp? Ono to nebylo dobou ani lidmi. Ono to bylo 

námi. Bylo to tím, co jsme prožívali. Zkrátka jsme uměli očekávat, těšit se na to, co přijde. Nejen pod 

stromečkem, ale i dál.    Myslím, že právě toto radostné očekávání se právě časem ztrácí. Koloběh dní, 

nekonečná rutina, to už hodně vyčerpává a dovoluje spíš návraty v čase než pohledy kupředu. Proto je 

dobré si nejen připomínat mnoho zvyků a věcí, které nás alespoň na chvíli vracejí do lepších včerejšků, 

ale také ten základ, ten důvod, proč zde takový svátek jako Vánoce vlastně je. Připomínáme si přeci 

narození Božího Syna. Připomínáme si, že svět není jen koloběh času, že tedy s velikou 

pravděpodobností po zimním slunovratu nastanou zase delší dny. Jak bude, co bude, to vkládá Bůh do 

nás. A když nechává v Betlémě narodit Ježíše, říká tím, že lepší svět není ten v našich vzpomínkách, ale 

ten v našich rukou, ten, který můžeme spoluvytvářet. Jen je třeba mít na mysli jeden důležitý detail. 

Sebekrásnější prostředí ztrácí svou moc, pokud v něm chybí vroucí srdce. Pokoj a naději nepřináší 

dodržování různých zvyků, ale touha druhým něco dát, protože si uvědomujeme, že sami jsme mohli 

být hojně obdařeni. Největší dar, který dostáváme, není to, že ráno znovu vyjde slunce a bude svítit 



každý den o něco víc. Největší dar je, že pod tímto sluncem Bůh naplňuje lidská srdce svou láskou. Přeji 

vám všem, abyste mohli poznávat radost z toho, že máte komu dávat, koho obdarovat, s kým se sdílet.  

Přijměte pozvání ke společné oslavě Vánoc v hrabovském kostele, kde se sejdeme na Štědrý den 

ve 22:00. 

Za evangelický sbor v Hrabové, Vlastislav Stejskal 

Hraběnky, z.s. 

Rok 2021 se nám opravdu kvapem blíží ke konci a já musím konstatovat, že byl opět, jako ten loňský, 

poznamenán epidemií Covidu 19. Ten zasáhl mimo jiné i do společenského života naší obce a spolků 

v ní působících. Konání kulturních akcí bylo poznamenáno restrikcemi a opatřeními a mnoho z nich se 

neuskutečnilo. Co se týče přímo našeho spolku, nemohli jsme na jaře uskutečnit tradiční Slet čarodějnic. 

Jako záplatu se nám podařilo uspořádat akci letní a tou byl Country bál, který se konal poslední víkend 

v srpnu. V září na svátek sv. Václava se konal Pohodové véšlap a účast byla super. Počasí vyšlo parádně 

a vůbec to byl pěkný sváteční den strávený v lese. Snad to účastníci pochodu vnímali stejně, což je pro 

nás organizátory největší odměna. Ještě začátek listopadu nám přál, a tak se uskutečnilo i Podzimní 

strašení. Nová trasa přilákala rekordní počet dětí, který skoro atakoval 100 účastníků. No tedy to bylo 

překvapení, tak příští rok přijďte zas. Jako poděkování za práci v našem spolku jsme si udělali společné 

posezení s promítáním videí z našich akcí a občerstvením nejen pro členy, ale i partnery a přátele našeho 

spolku, kteří nám neváhají podat pomocnou ruku, pokud je o to požádáme.  

Nyní, když jsem zrekapitulovala naši činnost, měli jsme vlastně štěstí, že se nám tolik akcí podařilo 

uspořádat a přispět do společenského života naší obce. Do nastávajícího roku 2022 bych si moc přála, 

aby naše obec žila společenským životem jako před pár lety, kdy byla Hrabová opravdu obcí velmi 

bohatou na spoustu kulturních akcí. 

Závěrem samozřejmě zbývá popřát Vám všem klidné prožití vánočních svátků a v novém roce 2022 

hlavně pevné zdraví a klidnou mysl. 

                                                                                                  Lenka Žižková - předsedkyně  

 

Myslivecká společnost Skalka 

Tak jako vše ostatní v letošním roce byl i chod naší myslivecké společnosti poznamenán všemi 

opatřeními a vyhlášeným nouzovým stavem v souvislosti s výskytem nákazy Covid. Vzhledem k těmto 

okolnostem bylo omezeno setkávání se při schůzovní činnosti, konání společných brigádách nebo bylo 

nutné zrušení akcí pořádaných pro veřejnost. 

Bohužel jsme také museli už podruhé zrušit námi pořádaný myslivecký ples, který se již stal tradiční 

kulturní akcí v Hrabové. V příštím roce máme naplánovaný termín na 26. listopadu. Tak snad se to aspoň 

napotřetí povede. 

Jediná společná akce, která se v letošním roce uskutečnila, byla tradiční střelecká soutěž o pohár 

předsedy společnosti na střelnici OMS ČMMJ v Žadlovicích. Tato akce proběhla v přátelském duchu 

všech zúčastněných, kteří si užívali možnost společného setkání po tak dlouhé době. 

Tradicí se již stala společná lovecká vycházka našich členů do honitby, která se navzdory všem 

omezením uskuteční i letos, a to ve středu 29. prosince. 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem vlastníkům pozemků, kteří nám umožňují umístit myslivecká 

zařízení na jejich pozemky, a tím napomáhají k udržení naší myslivosti a zájmům ochrany přírody, a 

také popřát všem občanům, vzhledem k blížícím se svátkům, příjemné prožití Vánoc a v novém roce 

vše nejlepší, hlavně hodně zdraví.  

 Ing. Pavel Hopjan, předseda MS Skalka     

 



V první polovině roku 2022 oslaví naši spoluobčané životní jubileum

Leden     

Hajtmar Jaromír    

  

Únor       

Hladilová Ivanka   

Badalová Zdeňka   

Havelková Jiřina    

  

Březen       

Haluzová Anna     

Šimarová Jana      

Stupková Marie     

        

 

 

Duben 

Krejčová Jana     

Vysoudil Miroslav     

 

Květen       

Říhová Markéta 

Hrubá Jiřina 

Hajtmar František    

    

Červen 

Havelková Svatava 

Hajtmarová Marie 

Žák František 

Odstrčil František 

Švédová Květoslava

Láska, zdraví, radost… to je recept na 

spokojený život.  

 
 

Všechno nejlepší 
 
 

 

********************************************************************************** 

 

 
 

Hrabovský zpravodaj vydává Obec Hrabová a je zapsán do evidence periodického tisku Ministerstva 

kultury ČR pod evidenčním číslem MK ČR E 19980.

SMĚSNÝ KOMUNÁLNÍ ODPAD PLASTY

13.1.2022 18.1.2022

3.2.2022 8.2.2022

24.2.2022 1.3.2022

17.3.2022 22.3.2022

7.4.2022 12.4.2022

28.4.2022 3.5.2022

19.5.2022 24.5.2022

9.6.2022 14.6.2022

30.6.2022 5.7.2022

21.7.2022 26.7.2022

11.8.2022 16.8.2022

1.9.2022 6.9.2022

22.9.2022 27.9.2022

13.10.2022 18.10.2022

3.11.2022 8.11.2022

24.11.2022 29.11.2022

15.12.2022 20.12.2022

HRABOVÁ - PLÁN SVOZU SKO V ROCE 2022



 


